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SLOVO STAROSTKY

Vážení a milí spoluobčané, 

přiblížil se nám konec roku 2017 a vám se do rukou dostává poslední číslo 
obecního zpravodaje v letošním roce. Dovolte mi krátké ohlédnutí za živo-
tem v naší obci. 

Jsem velmi ráda, že se nám daří udržovat kulturní a společenský život. 
Tradicí se už stal dětský karneval a masopust. Na sportovní ples se k nám 
stále sjíždějí lidé i z okolních obcí. 

Bezesporu největší událostí roku byla květnová vzpomínková akce u pří-
ležitosti 75 let provedení atentátu na R. Heydricha. Vzpomenuli jsme na naše 
rodáky Adolfa Opálku a Františka Pospíšila. Do naší obce přijeli zástupci 
armády, politici, ale také  lidé z okolí. Velmi si vážím účasti válečného 
veterána pana generála Emila Bočka. 

Další příležitostí pro setkání našich rodin a rodáků je zajisté pouť. Na 
sklonku léta jsme se na hřišti rozloučili s prázdninami. Děti si program s mo-
tokárou, skákacím hradem, koni, mozkohračkami a Křemílkem a Vochomůr-
kou  opravdu užily. A večer pak my dospělí na zábavě. 

Měli jsme u nás také divadelní představení a posezení u Hašlerových pís-
niček. Je toho mnohem více, co bych mohla jmenovat. Poděkování patří vám 
všem – za účast i za pomoc při organizaci. 

V letošním roce se nám povedlo dokončit II. fázi kanalizace, vybudovat 
novou místní komunikaci na „Horním konci“ a doufám, že i usazení nových 
autobusových zastávek.

S blížícími se vánočními svátky bych vám všem ráda touto cestou po-
přála klidné a radostné prožití Vánoc. Užijme si to v rodinném kruhu, vrať-
me se do dětství, zavzpomínejme, navštivme ty, na které nemáme během 
roku čas. 

Do nového roku vám přeji hodně zdraví a také osobních i pracovních 
úspěchů. 

Vaše starostka 
Petra Jílková
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INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

USNESENÍ    č. 29/2017
z 29. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 7. 8. 2017 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renata Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Ing. Bohuslava Šumpelu a pana Ing. Jana Řezani-

nu
• Program zasedání
• Prodej obecních stavebních pozemků p.č.497/63 a p.č. 497/64 v ulici „Zá-

mecká“
• Prodej obecního  pozemku p.č. 490/66
• Záměr prodeje obecního stavebního pozemku p.č. 497/62 v ulici „Zámec-

ká“
• Smlouvu o  poskytnutí dotace z rozpočtu JmK pro JSDH ve výši  

56.000,-Kč
• Smlouvu č. 1040012712/001 O smlouvě budoucí o zřízení věcného břeme-

ne (Rešice ZD: rekonstrukce venkovní TS)

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Informaci o zahájení prací na rekonstrukci místní komunikace „Na horním 

konci“
• Informaci o špatném stavu kanálu před č.p.121
• Záměr vytvoření nového stanoviště kontejnerů na tříděný odpad
• Informaci o kupících se  stížnostech na volně pobíhající psy po obci
• Informaci o měření skutečné délky nově zbudovaných domovních kanali-

začních přípojek „Na horním konci“ na hlavní kanalizační řád

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 7 členů zastupitelstva obce Rešice. 
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USNESENÍ    č. 30/2017
z 30. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 18. 9. 2017 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renata Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Ing. Annu Čurdovou a paní Ing. Josefa Pošváře
• Program zasedání
• Rozpočtové opatření č.3/2017
• Prodej obecního stavebního pozemku p.č.497/62 v ulici „Zámecká“
• Smlouvu o  poskytnutí dotace z rozpočtu JmK na realizaci projektu  

„VI. vzpomínkové setkání“ ve výši 80.000,-Kč
• Smlouvu o pronájmu plynárenského zařízení č. 9417000785/4000208193  

s firmou GasNet, s.r.o.
• Darovací smlouvy pro obyvatele obce na vybudování domovních kanali-

začních přípojek do hlavního kanalizačního řádu – II. fáze

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Informaci o zahájení prací na rekonstrukci místní komunikace „Na horním 

konci“

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 5 členů zastupitelstva obce Rešice. 

USNESENÍ    č. 31/2017
z 31. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 13. 11. 2017 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renata Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Mgr. Lenku Karlíkovou a pana Ing. Jana Řezaniny
• Program zasedání
• Rozpočtové opatření č.5/2017
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• Smlouvu č. OSV/31/2017 o poskytnutí účelového finančního příspěvku  
z rozpočtu obce  městu Moravský Krumlov

• Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na realizaci investiční akce 
„Třebíčsko-dostavba vodovodů  a kanalizací, Rešice-kanalizace, II. fáze“.

• Oznámení záměru Svazku obcí pro plynofikaci oblasti Dolní Dubňany  
a okolí k rodei plynárenského zařízení a výzva k podávání nabídek

• Zprávu finančního výboru o kontrole účetních dokladů a závazků obce za 
období 01-10/2017

• Prodej obecního stavebního pozemku p.č.497/63 v ulici „Zámecká“
• Darovací smlouvu pro obyvatele obce na vybudování domovních kanali-

začních přípojek do hlavního kanalizačního řádu – I. fáze
• Zprávu kontrolního výboru o činnosti za období 01-10/2017
• Pořízení nových autobusových čekáren do konce roku 2017
• Vypracovat projektovou dokumentaci včetně protipovodňového roštu na 

novou komunikaci v lokalitě nové bytové zástavby v ulici „Zámecká“

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Rozpočtové opatření č.4/2017
• Informaci o průběhu  prací na rekonstrukci místní komunikace „Na horním 

konci“-trasa 
• Zákon č. 14/2017 sb., o střetu zájmů
• Poslední zasedání v roce 2017 dne 18.12.2017
• V roce 2018 zařadit do investičních akcí pořízení nového územního plánu 

obce
• Žádost na dopravní inspektorát o vyznačení hlavní silnice na Tulešice
• plánované kulturní akce do konce roku 2017
• Darovací smlouvu od ČEZ a.s. na rok 2018
• Vybudování dvou  nových zpevněných  odstavných ploch pro kontejnery na 

tříděný odpad
• Plánovanou konsolidaci obecních účtů 

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů zastupitelstva obce Rešice. 
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

Ve dnech 20. a 21. října 2017 se konaly volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR. V naší obci Rešice ve volebním okrsku 1, zasedala okrsková 
volební komise (dále jen OVK) v tomto složení: předseda paní Renata Herzá-
nová, zapisovatel Bc. Renata Herzánová a členky paní Lenka Opálková, paní 
Silvie Hájková, paní Kristýna Jiříkovská a slečna Kateřina Jílková. 

Členky OVK roznesly týden před volbami volební hlasovací  lístky voličům 
dle doručovacích seznamů  v celkovém počtu 298 kusů. Obecní úřad  vydal pro 
výše zmíněné volby jeden voličský průkaz. Místem konání voleb byla volební 
místnost ve Společenském domě A. Opálky , Rešice č.97 – v přízemí.

Hlasování v našem volební okrsku:
- počet osob zapsaných do výpisu ze stálého a zvláštního seznamu celkem:     300
- počet vydaných voličských průkazů                                                                     1
- počet voličů, kteří volili  na voličský průkaz                                                        3
- počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky:                                            189
- počet odevzdaných úředních obálek:                                                                189
- počet platných hlasů ve volebním okrsku celkem:                                           189
- počet neplatných hlasů ve volebním okrsku:                                                       0

Letošní volby u nás zaznamenaly hodně vysokou volební účast našich obča-
nů - 63 %. Několikrát byla použita i přenosná volební urna, se kterou se členky 
OVK vydaly na žádost nemohoucích voličů.
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Do voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR za Jihomoravský kraj se 
registrovalo celkem 26 politických stran a politických hnutí. V naší obci voliči  
hlasovali   pro 14 stran a zvolené strany se umístily dle počtu platných hlasů 
takto:
                                                                                                             počet hlasů 
  1. ANO 2011                                                                                                                       73
  2. Křesťanská a demokratická unie-Československá strana lidová                           32
  3. Svoboda a přímá demokracie – Tomio Okamura (SPD)                                          20
  4. Komunistická strana Čech a Moravy                                                                         18
  5. Občanská demokratická strana                                                                                  12
  6. Česká strana sociálně demokratická                                                                          10
  7. TOP 09                                                                                                                             10
  8. Strana svobodných občanů                                                                                           4
  9. Česká pirátská strana                                                                                                     3
10. Realisté                                                                                                                             2
11. Starostové a nezávislí                                                                                                     2
12. Blok proti islamizaci – Obrana domova                                                                       1
13. Občanská demokratická aliance                                                                                   1
14. Strana zelených                                                                                                               1

Jménem OVK i vlastním bych ráda poděkovala všem voličům za vyso-
kou účast. Přejeme, aby jimi zvolení kandidáti pro náš kraj pracovali poctivě  
a efektivně a aby byly dodrženy sliby ve volebních programech.

Bc. Renata Herzánová, zapisovatel OVK



9

BEZPEČNOST V OKOLÍ JE DUKOVANY

Seminář Občanské bezpečnostní komise

Na sto zastupitelů, starostů, techniků, odborníků  a zástupců  firem z okolí JE 
Dukovany  se zúčastnilo v úterý 28. listopadu v Hotelu Zámek Valeč již tradič-
ního semináře Občanské bezpečnostní komise při JE Dukovany. Obec Rešice 
zastupovala starostka Petra Jílková, která je také předsedkyně Ekoregionu 5. 

S hodnocením provozu v roce 2017 vystoupil Bohdan Zronek ředitel divize 
jaderné energetiky ČEZ, ředitel JE Dukovany Miloš Štěpanovský a předseda 
OBK Aleš John. Spolupráci s regionem zdůraznil Vladimír Měrka, předseda 
Energoregionu 2020, a Petra Jílková, předsedkyně Ekoregionu 5. Hodnotící 
část zakončila předsedkyně SUJB Dana Drábová.

Celkové hodnocení bezpečnosti a spolehlivosti EDU v roce 2017 vychází 
příznivě. Byly ukončeny dlouhé kontrolní odstávky, byla vydána licence pro  
2. blok a požádáno o licenci pro bloky 3 a 4, která by měla být udělena do 
konce prosince.

Byla představena nová divize jaderné energetiky ČEZ a její cíl T30T  
– Trvale 30 terawathodin. Tím je myšlena roční výroba v jaderných elektrár-
nách ČEZ. Bylo zdůrazněno, že se zásadním způsobem k lepšímu změnila 
kultura bezpečnosti, jak řekla Dana Drábová změnil se stav mysli jaderníků. 
Problémy sice jsou, ale jsou pojmenovány a řeší se. Sdružení obcí i OBK si 
pochvalovalo otevřenou a rychlou komunikaci elektrárny s regionem.

Vladimír Měrka otevřel problém s obměnou jodidových tablet v pásmu ha-
varijní připravenosti. S novým Atomovým zákonem totiž přešel z provozova-
tele na Kraje a Hasičské sbory a bude nutné k němu urychleně svolat jednání 
pro dořešení postupu a koordinaci obměny.

V druhé části semináře vystoupil Martin Uhlíř, ředitel společnosti Elek-
trárna Dukovany II, Ján Štuller, vládní zmocněnec pro jadernou energetiku,  
a Vítězslav Jonáš z Energetického Třebíčska. Vystupující představili současný 
stav přípravy výstavby nového bloku v lokalitě Dukovany. Na MŽP byla pře-
dána  hodnotící dokumentace EIA a její proces projednávání začal. Očekává 
se zásadní rozhodnutí Stálého vládního výboru o způsobu řízení investiční vý-
stavby a způsobu financování stavby.

Všichni vystupující však konstatovali, že plán z roku 2015 má skluzy  
a nový blok by mohl být spouštěn kolem let 2035 – 2039. To ovšem auditorium 
hodnotilo negativně. Bylo doporučeno pro urychlení postupu a zkrácení termí-
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nů urychleně kontaktovat novou vládní garnituru. Toho se bude muset ujmout 
společně Energetické Třebíčsko, OBK i spolky Energoregion 2020, Ekoregion 
5 i EDU II, a.s. Nedá se nic dělat, termíny jsou napnuté a na neplnění vládního 
plánu je nutné poukázat.

Eva Fruhwirtová

Energetické Třebíčsko a jeho práce v roce 2017

Energetické Třebíčsko, jehož zakládajícími členy jsou Dukovany a Rou-
chovany, usiluje o výstavbu 5. jaderného bloku v Dukovanech. Vláda Bohusla-
va Sobotky totiž o výstavbě definitivně nerozhodla. Region zastoupený Ener-
getickým Třebíčskem podniká různé kroky, aby se podařilo obrazně řečeno 
kopnout do země. Podívejme se na některé z aktivit v tomto roce. 

Do regionu přijeli potenciální dodavatelé výstavby
V Třebíči se postupně představili potenciální dodavatelé výstavby nových 

jaderných bloků. Po loňském kulatém stole s ruským Rosatomem se letos jed-
nalo s korejskou KHNP, čínskou CGN a na prosinec je naplánované setkání s 
francouzsko-japonskou společností ATMEA. Starostové z okolí a také firmy 
se seznámili s technickým projektem a také hovořili o zapojení firem a obcí do 
výstavby. Vítězná firma bude potřebovat v regionu zázemí a  její pracovníci 
budou využívat služby zdravotnické, ubytovací, stravovací a další. Vítězslav 
Jonáš, předseda Energetického Třebíčska, upozorňuje, že výstavba nového ja-
derného bloku bude největší investicí novodobé České republiky. Proto je za-
potřebí, aby firmy i obce byly připraveny. 

Nové poslance jsme informovali o postoji regionu k výstavbě
Koncem listopadu jsme svolali setkání nově zvolených poslanců se senáto-

ry za Kraj Vysočina a jižní Moravu, abychom jim představili postoj regionu, 
tedy to, že veřejnost je nakloněna výstavbě a také jsme je informovali o tom, 
že dochází ke zpoždění plnění úkolů v procesu výstavby. Apelovali jsme na 
poslance, aby pomohli k definitivnímu rozhodnutí vlády a také jsme jim sdělili 
konkrétní úkoly, kde mohou pomoci. Poslanci tuto pomoc přislíbili. 

Ozvali jsme se s kritikou zúžené silnice Třebíč–Valeč
V paměti máme zajisté rekonstrukci silnici z Valče do Třebíče. Firmy, obča-

né i starostové s Energetickým Třebíčskem řešili zúžení této silnice. Předseda 
Jonáš se proto rozhodl napsat hejtmanovi Jiřímu Běhounkovi dopis, kde mu 
sdělil nespokojenost občanů s touto rekonstrukcí a vytkl úředníkům, že nekon-
zultovali s regionem plánované zúžení silnice. 
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Jednání, úkoly, hlídání práce úředníků i politiků
Součástí práce Energetického Třebíčska je setkávání s poslanci, senátory, 

jadernými odborníky, starosty, zástupci Kraje Vysočina a Jihomoravského kra-
je (JE Dukovany totiž leží na rozmezí obou krajů). Na jednáních se řeší po-
stupy, podklady a plnění úkolů. Vše s jedním cílem–připravit vše tak, aby se 
u nás mohlo stavět. Stavba jaderné elektrárny je mnohem složitější než stavba 
rodinného domu. Zasahují do toho různé instituce, také veřejnost i sousední 
státy. S tím souvisí to, že jsme se podíleli na novém zákoně o EIA a na staveb-
ním zákoně. 

Výstavba 5. bloku je pro region důležitá
Žijeme v sousedství jaderné elektrárny, region má dobré vztahy s pro-

vozovatelem ČEZ. Uvědomujeme si, že elektrárna a na ni navazující firmy  
a služby poskytují práci. Nelze opomenout příspěvky na kulturu, sport, nejrůz-
nější akce. Rozhodnuto o výstavbě 5. bloku ještě není. 

Při jednání se zástupcem 
korejské firmy KHNP pa-
nem Jonkyo Suh o spolu-
práci v regionu.

Vítězslav Jonáš a vlád-
ním zmocněnec pro jádro 
Ján Štuller na kulatém 
stole s čínskou CGN.
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Pevně věříme, že příští rok se tak stane. Energetické Třebíčsko společně 
s partnery jako je Ekoregion 5, Energoregion 2020, Občanská bezpečnostní 
komise a Okresní hospodářská komora Třebíč bude i nadále pracovat na tom, 
aby náš region zůstal regionem jaderným. 

Činnost Energetického Třebíčska můžete sledovat na www.energeticketre-
bicsko.cz nebo na Facebooku. 

Eva Fruhwirtová

UDÁLOSTI V OBCI

Nohejbalový turnaj

Skupinka nohejbalových nadšenců se i letos rozhodla uspořádat turnaj  
v nohejbale. Akce se konala dne 15. 7. 2017. Turnaje se letos zúčastnilo 9 týmů 
a jeden tým žen. Vítězem celého turnaje se stal tým „Pitevna„ který si samot-
nou hru užíval na téměř profi úrovni. 

Troufám si říct, že vše bylo povedené, jídlo chutnalo, pivo se vypilo, no-
hejbalu jsme si užili všichni dost a počasí bylo krásné – nebyly tropy a ani 
potopy  . 

Škoda jen, že nás nepřišlo podpořit více místních diváků. Snad i příští rok 
se celá akce povede v přátelském duchu a opět bude chuť si zahrát.

Lucie Dušánková

Poutní mše v Korduli

V neděli 16. července jsem oslavili svátek Panny Marie Karmelské. V Kor-
duli se konala mše svatá k její památce a také k připomenutí tamní poutě.  
Původ úcty k Panně Marii Karmelské je spjat s karmelitánským řádem, jehož 
první členové se přibližně ve 12. století usadili na hoře Karmel ve Svaté zemi 
(hebrejsky Karmel = Boží vinice). 

V Korduli se poutní mše svatá koná každý rok před kapličkou. Mši svatou 
sloužil náš pan farář Pavel Krč.

Petra Jílková
foto: Eva a Václav Vorlovi
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Rozloučení s prázdninami

V sobotu 26. srpna jsme uspořádali tradiční loučení s létem. 
V 15 hodin odstartovalo zábavní odpoledne pro děti i rodiče. Děti uvítal 

Křemílek a Vochomůrka ukázkou z večerníčkovy pohádky „Jak Křemílek  
a Vochomůrka zasadili semínko“. Společně si namalovali vlastní květináče do 
kterých si všichni za zpěvu písničky „vstávej semíííínko holalá, bude z tebe 
fiala…“ zasadili  semínko. Květináče se hýřily barvami. A leckdy neodolala 
i některá maminka nebo teta. Barvy byly kvalitní, zůstaly nejen na květináči, 
ale také na rukou i oblečení dětí. „Však se to doma vypere, hlavně, že mají 
děcka radost,“ pronesla jedna z přihlížejících babiček. Dětem hrál úsměv na 
rtech. Nechyběl ani skákací hrad. Tam bylo stále plno. Nejen kluky, ale i holky 
potěšily motokáry. Na připravené dráze na fotbalovém hřišti soutěžili, kdo je 
rychlejší a hbitější. Motokáry byly šlapací, a tak to bylo pěkné potrénování 
svalů. O kousek dál se trénoval mozek. Děti měly na výběr z dvanácti mozko-
hraček, které přivezla Eva Fruhwirtová. Zaujalo to i dospělé. A tak celé rodiny 
„trápily“ mozek a přitom se výborně bavily. Po 17. hodině začala hrát ivan-
čická kapela Rock String. Bylo krásné teplé počasí, sedělo se dobře. I tančilo. 

Petra Jílková
foto: Eva a Václav Vorlovi
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Divadlo Tučňákův výlet v rámci malého festivalu loutky

Malý festival loutky je série divadelních představení, které se konají v ši-
rokém okolí. Naše obec se do tohoto krásného festivalu také zapojuje. Le-
tošní představení se konalo v pátek   1. září opět v sále Společenského domu 
A. Opálky v Rešicích. Divadlo KRAB zahrálo krásné představení Tučňákův 
výlet, kde tučňáci Tuč a Tučík putovali světem a poznávali nové krajiny a zís-
kávali nové přátele. Divadlo se líbilo nejen dětem, ale rodičům. Malý festival 
loutek má rok od roku větší návštěvnost a divadelní soubory předvádí stále lep-
ší výkony. Odměnou je jim vždy zapojení nejen malých diváků do přestavení, 
ale i velký potlesk na konci. Těšíme se na další ročník.

Petra Jílková

O Opálkovi v třebíčské knihovně

V třebíčské knihovně debatoval historik Jiří Padevět. Je autorem řady vý-
znamných publikací zabývajících se životem a poměry v  protektorátní a po-
válečné době v Československu. Jeho kniha Průvodce protektorátní Prahou 
se stala Knihou roku 2014 a zvítězila také v kategorii literatury faktu v rámci 
cen Magnesia litera. Související tématiku zpracoval rovněž v publikacích An-
thropoid, Dotek Anthropoidu, Tři Králové, Krvavé finále: jaro 1945 v českých 
zemích, Krvavé léto 1945 a dalších pracích. Je také autorem publikace Cesty 
s Karlem Hynkem Máchou a v loňském roce vyšla kniha rozhovorů s Jiřím 
Padevětem s názvem Pod tíhou historie. 

Jeho knihy věnující se Adolfovi Opálkovi zakoupila obec Rešice a jsou na 
obecním úřadě k vypůjčení. Svoji knihu nám pan Jiří Padevět osobně podepsal 
a napsal do ní věnování pro naši obec. 

Petra Jílková

Studenti si vybrali Adolfa Opálku za svého patrona

Centrální Oválný sál kounicovského zámku ve Slavkově u Brna se po více 
než dvou staletích znovu stal místem významné události. Do hodnosti rotných 
byli povýšeni studenti 5. roty školního pluku Univerzity obrany. Ve šlépějích 
svých starších kolegů kráčejí i studenti nižších ročníků. První říjnové pondělí 
po ranním nástupu školního pluku k zahájení akademického roku 2017/2018 
následovalo v Kasárnách Šumavská slavnostní povýšení studentů do poddů-
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stojnické hodnosti desátník. Studenty svou návštěvou poctila i paní starost-
ka Rešic Petra Jílková, vzdálená příbuzná nadporučíka in memoriam Adolfa 
Opálky, který je patronem povyšovaných rot. Proslov paní starostky byl zavr-
šen předáním daru v podobě Opálkovy medaile.

Autor: Univerzita obrany

Halloweenská stezka odvahy

Česky jsou to dušičky, v zahraničí  je to Halloween. Poslední roky k nám stále 
více proniká tento svátek. Připomínáme si naše zemřelé. Chodíme na hřbitovy, 
zapalujeme svíčky. Datum Halloweenu je každý rok stejný, slaví se 31. října, 
den před křesťanskou slavností všech svatých. Mezi symboly Halloweenu patří 
dýně, kostýmy, masky a strašidelná výzdoba. V Rešicích se už stala tradicí ha-
lloweenská stezka odvahy. Pořádali jsme ji už po deváté. Všichni jsme se na ni 
těšili. Někteří z nás si připomněli stezku odvahy na táborech. Vybrali jsme letos 
pátek 13. října. Účast byla rekordní. Přišlo 152 dětí za doprovodu rodičů, babi-
ček, dědečků a ostatních rodinných příslušníků. Stezku lemovalo 97 vydlaba-
ných svítících dýní, čerti, bílá paní, čarodějnice, vlkodlak, duchové a na samém 
konci byla ta největší dýně, jakou kdy v Rešicích viděli. Musím přiznat, že jsme 
museli vynaložit velké úsilí k tomu, abychom letos zajistili dýně. Neurodilo se 
jich mnoho. Ale povedlo se. Všechny děti dostali jak na startu, tak v cíli občers-
tvení, malý dáreček a nechyběl ani opečený špekáček.

DFC děkuji všem za podporu a účast a těší se na příští rok.
Petra Jílková

foto: Eva a Václav Vorlovi
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Posezení se seniory a divadelní představení

V neděli 29. října jsme měli v plánu posezení se seniory  s plánovaným 
divadelním. Možná si vzpomenete na silný vítr, který koncem října potrápil 
celou Českou republiku. 

Nevyhnul se ani nám. Ještě ráno jsme nevěděli, zda setkání uskutečníme. 
Vypadávala elektřina. Díky pomoci dobrovolných hasičů se však podařilo 
elektřinu nahodit. 
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A tak si naši senioři mohli vychutnat představení souboru z Budišova  
s názvem Limonádový Joe. Každý senior dostal malou pozornost - keramic-
kého andílka nebo sovičku, kterou vyrobili klienti organizace Barevný svět. 
Jsem ráda, že se keramika moc líbila. A co by to bylo za posezení, kdyby 
nebylo občerstvení. Potěšil řízek s bramborovým salátem, vynikající zákusky  
a nechybělo ani dobré vínko a pěkná písnička.

Závěrem chci poděkovat seniorům. Nejen za to, že přišli, ale za to, že mlad-
ším generacím předávají zkušenosti, starají se, že pro nás mají vždy vlídné 
slovo. Moc si vás vážíme! Víme dobře, že bez vás bychom tady nebyli. 

Petra Jílková
foto: Eva a Václav Vorlovi

Vítání nových občánků do naší obce

Je nám vždy velkým potěšením, když můžeme do naší obce přivítat nové 
občánky. V neděli 5. listopadu jsme na obecním úřadě přivítali mezi námi 
čtyři děti. Velká gratulace od nás byla tentokrát pro rodiče Janu Kocandovou  
a Michala Skálu k narození jejich synů Jana a Michala Skálových, pro Helenu 
Šumpelovou a Pavla Holánka k jejich synovi Matějovi Holánkovi a také pro 
Ivu Blahovou a Vratislava Vojkůvky k jejich synovi Janovi Vojkůvkovi. Obec 
Rešice poskytuje nově narozeným občánkům finanční dar ve výši 10 000 Kč, 
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knihu plnou pohádek a pro maminky nesmí chybět krásná květina. Slavnostní 
odpoledne dotváří vystoupení rešických dětí pod vedením paní Hany Pasulko-
vé, která  jako vždy připravila krásný kulturní program. 

Za celou obec děkuji našim dětem Milánkovi a Martince Opálkovým, Mar-
kétce Hájkové, Terezce Kubíkové, Janičce Mládkové, Evičce Řezaninové, Pe-
tříku Jílkovi, Terezce Černé a Terezce Řezáčové z Nových Bránic, která naše 
děti doprovodila na housle za  krásné vystoupení. Odměnili jsme je kromě 
velkého potlesku i sladkou odměnou, kterou si jistě zasloužily.

Petra Jílková
foto: Kateřina Jílková

Do Krumlova přijel prezident Zeman

Koncem listopadu přijel na návštěvu Jihomoravského kraje prezident Mi-
loš Zeman. Navštívil Moravský Krumlov, kde se setkal se starosty z okolí a 
potom s občany. Řešili jsme s ním otázku podpory výstavby 5. bloku v JE 
Dukovany, budoucnost krumlovského zámku a také návrat Slovanské epope-
je. Na otázku, zda jako malý psal pan prezident Ježíškovi, odpověděl, že se  
o tuto krásnou věc ochudil. Svá přání sděloval mamince. S úsměvem dodal, že 
když už maminka nežije, tak svá přání sdělí Ježíškovi. 

Petra Jílková
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Tradiční jarmark měl velký úspěch

Letošní advent je nejkratší za posledních jedenáct let. Abychom vše stihli, 
rozhodli jsme se uspořádat náš tradiční jarmark před začátkem adventu. V ne-
děli 26. listopadu se od 13. hodiny začala plnit kavárna v kulturním domě. Za 
hodinu bylo plno. Ze všech koutů sálala předvánoční atmosféra, voněl punč, 
med, svíčky, jehličí. Malí podnikatelé nabízeli adventní výzdobu, bylinky, 
dekorace a spousty dalšího. Lidé si také kupovali do svých domovů ozdoby  
a dárky od neziskovek. Jsem ráda, že naši občané i přespolní ocenili to, že 
koupí výrobků od organizací, kteří se věnují například postiženým lidem, tak 
pomohou právě tomu, aby jejich svět byl o něco lepší. 

Aby se děti nenudily, připravili jsme pro ně tvořivou dílnu a Ježíškovu poš-
tu. Maminky a tátové si tak mohli vychutnat punč, cukroví a projít si celý jar-
mark. Dětem se líbilo zdobení perníčků a výroba andílků z korálek. Pořadatelé 
připravili také tradiční malou vánoční tombolu. Podařilo se nám všem vytvořit 
příjemnou atmosféru a moc jsme si to užili. Děkuji všem za spolupráci a za 
účast. Na jarmark budeme dlouho vzpomínat. 

 A připomínat nám ho budou perníčky, které dostali všichni u vstupu. Bylo 
jich celkem 250, vyrobila je paní Vespalcová z Petrovic. Všechny jsme je  
s radostí a láskou rozdali. 

Petra Jílková
foto: Eva a Václav Vorlovi
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I do Rešic přijel Mikuláš

V sobotu 2. prosince zavítal v pozdní odpoledne na naši náves Mikuláš  
s anděli a čerty. Ne nadarmo se říká, že když někdo dělá neplechu, tak řádí 
jako čert. Holt čerti jsou čerti. Ale i ti poslouchají Mikuláše. Když se objevil, 
čerti se postavili do řady a byli hodní. Děti se na tuto nebeskou návštěvu moc 
těšily. A myslím si, že i dospělí. Mikuláš si postupně přizval děti k sobě. Ptal se 
jich, jestli byly hodné, jestli si plní domácí povinnosti a jestli nezlobí ve škole 
a doma. Děti se Mikulášovi přiznávaly ze svých hříchů, ale také se pochlubi-
ly svými dobrými skutky. Mikuláš pak vyzval děti, aby mu řekly básničku, 
zazpívaly písničku nebo se pomodlily. Za to dostaly od andělů zdravý sladký 
balíček. Ti odvážnější, kteří se nebáli čertů, si za nimi šli pro špekáček a na pe-
kelném ohni si ho opekli. Chutnal jinak než při letním ohni, tak nějak pekelně.  
Potom si společně všichni zazpívali koledy a Mikuláš slíbil, že příští rok se do 
Rešic opět zastaví. 

Petra Jílková
foto: Eva a Václav Vorlovi
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Zprávy ze světa našeho domácího hokeje

V polovině října vstoupili již do čtvrté sezóny NHL „B“ (Náměšťské hoke-
jové ligy) naši hokejoví Orli Rešice. Mužstvo přes letní pauzu doznalo pouze 
kosmetických změn. Asi největší posilou týmu se ukázal hráč z Myslibořic 
Josef Hrdlička. S ním a odhodláním brát nemilosrdně body ihned od začátku 
sezóny,  vstoupili kluci ke každému z prvních čtyř utkání. V těchto zápasech 
jsme měli za soupeře mužstva, která loni v celkovém hodnocení končila za na-
ším týmem. Ovšem hned při prvním klání s týmem HC Stanoviště padla kosa 
na kámen a prohra 6:4 naznačila, že to letos opět nebude jen tak jednoduché. 
Další tři utkání už Orli zvládli a zde po výhrách 10:2 s HC Pozďátky, 7:3 s ná-
měšťskými HC Originals a 8:3 s Lokomotivou Zbýšov se bral plný počet bodů. 
Po těchto čtyřech zápasech nás těšilo okupování předních pozic tabulky, ovšem 
vystřízlivění se dostavilo v dalších  zápasech, kdy jsme potkávali ve většině 
případů mužstva, se kterými se body získávají velmi těžko. 

Nelichotivá série proher se zastavila na čísle pět. Kdy jsme rozdali body 
týmům jako Nárameč, Pyšel, Rakšice (loňský vítěz soutěže), Hluboké, Nalou-
čany. Sérii se povedlo přerušit celkem nečekaně až proti týmu HC Ducks po 
výhře 7:5. Po tomto vítězství opět přišly dvě prohry s týmy Berušek a Studen-
ce. Nyní nás čeká již jediný soupeř se kterým jsme ještě neměli tu čest změřit 
síly a to tým HC Jinošov. 

Tímto zápasem bude zakončena první polovina sezóny a po v novém roce 
bude pokračovat svoji druhou polovinou. Vraťme se ale k tomuto zápasu s Ji-
nošovem. Tento zápas se bude hrát v sobotu 23. prosince od 17:20 na stadionu 
v Náměšti nad Oslavou (kde se odehrávají všechna utkání). Na tento Vánočně 
laděný zápas bude vypraven autobus, který bude vyjíždět v 16:30 z Rešic. Cena 
za osobu je 50Kč (cesta tam i zpět). 

Tímto Vás všechny, co si budete chtít užít trošku hokeje v době vánoční 
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zveme, aby jste jeli podpořit naše borce v boji o další body do tabulky. 
Budeme se na Vás těšit. Všem fanouškům, i těm co se přece jen nikam ne-

vypraví, chceme popřát krásné vánoce, bohatého ježíška, zdraví, štěstí, klid, 
rodinnou pohodu a zároveň vše nejlepší v roce 2018.

Za KBK Orli Rešice Pavel Čurda-Berry
foto: Anna Čurdová

Sbor dobrovolných hasičů

Činnosti a akce za 3.- 4. čtvrtletí roku 2017

l seřízení požárních stříkaček PS12 a PS18
l úklid hasičské zbrojnice
l srpen - výpomoc po bleskové bouři 
V srpnu se Českou republikou prohnala extremní 

vlna bouřek, bohužel i naše obec byla zasažena na 
několika místech. 

V ulici zámecká se vylilo pole na domy od Havlů až po Pošvařovi.  Voda 
se hnala i do průjezdu Oldy Opálky a druhá část této vlny pokračovala až ke 
sběrnému místu na tříděný odpad. Nepočítaje popadaných stromů na katastru 
obce Rešice. Hasiči z Rešic tu noc i následný den měli opravdu kupu práce, 
aby se vše dalo do původního stavu.
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I letos se naši hasiči zúčastnili Znojemské hasičské ligy v požárním útoku. 
Naši závodníci se opravdu ukázali ve skvělém světle, umístili se na parádním 
8. místě s nejlepším časem 20,10 s a celkově získali 39 bodů. 

l Září - Shození smrku u pana Buriana z důvodu poškozeného kořeno-
vého balu
l Říjen - výpomoc s posezením se seniory (instalace elektrocentrály při 

výpadku elektrické energie) 
l listopad – TAKTICKÉ CVIČENÍ 
Jako každý rok, tak i letos se naše jednotka sboru dobrovolných hasičů zú-

častnila taktického cvičení, při kterém tentokrát „hořel kulturní dům“ v Rokyt-
né u Moravského Krumlova. Cílem takovéhoto cvičení je prověřit a prohloubit 
akceschopnost členů SDH, prověření rozhodovacího procesu velitele zásahu a 
prověření dojezdových časů jednotek. Jednalo se o ověření schopnosti spoluprá-
ce jednotek PO při vyhledávání osob v zakouřeném prostoru, zdolávání požáru, 
záchrana osob v členité budově a poskytnutí předlékařské péče za dodržení pra-
videl a zásad BOZP. O tomto „tématickém cvičení - požáru“ se členové JSDH 
Rešice dozvěděli prostřednictvím SMS zprávy KOPIS HZS JmK a sirénou. 
l listopad -  školení intenzimetrů u dvou hasičů SDH Rešice
l listopad - výpomoc s vánočním jarmarkem
l prosinec - výpomoc s Mikulášem
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Tradiční prosincové „Zabijačkové hody“
Letos se konaly již tradiční - v pořadí šesté - zabijačkové hody. Prodej jako 

každoročně byl zahájen přesně v 10:00 hod.  Pro občany Rešic jsme připravili 
různé zabijačkové dobroty od jitrniček s jelítkama až po výbornou černou polív-
ku. Bylo toho opravdu hodně. Hosté mohli i posedět v naší provizorní hospůdce, 
kde si mohli v teple vychutnat výborné pivečko, svařáček…Někteří návštěvníci 
přišli jen posedět, ale i Ti mohli ochutnat např: černou polévku, řízeček, vrabce, 
guláš, domácí bábovku. V odpoledních hodinách byla přichystána kulturní hu-
dební vložka, která rozpumpovala obecenstvo a zpívalo se a zpívalo…. Děkuje-
me za návštěvu a těšíme se již na příští ročník v pořadí už sedmý.

Plánované akce a brigády na 1. čtvrtletí roku 2018
13. ledna - výroční schůze SDH Rešice / různé brigády po domluvě s obcí 

Jak se hasič chovati má  „Hasič má ve službě zachovati klid, nemá příliš 
křičeti ani zbůhdarma mnoho mluviti, neb s jinými lidmi se hádati, a to ani ne, 
domnívá-li se, že se mu křivda děje. Hasič ať si počíná vždy s klidem a rozvahou. 
Lépe několik vteřin rozvažovati, ale pak tím rychleji a odhodlaněji pracovati.“

Sbor dobrovolných 
hasičů Rešice 

Vám přeje klidné 
a pohodové Vánoce 
a šťastný nový rok

INFORMACE A POZVÁNKY

Pozvánky na plánované společenské akce v obci:
•   6. 1. 2018 - Tříkrálová sbírka
• 20. 1. 2018 - Šipkový turnaj v sále Společenského domu A. Opálky
•   3. 2. 2018 - Sportovní ples, hraje skupina Fantazie
• 25. 2. 2018 - Dětský maškarní ples
• 12.–13.05.2018 - Tradiční pouť
•   2. 6. 2018 - 120. výročí od založení SDH Rešice - svěcení praporu
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 O Vánocích si sedneme ke svátečnímu stol X .     
 Na stole jsou lžíce, noXe  a  vidličky.  

 
 Xtůl je pokrytý  svátečním  ubrusem. 
 Ve skl Xničkách je víno a limonáda pro děti.  

 
 Do bramborového salátu se zamíchá majonéXa.  
 Salát je brXmborový.  
 Xe zeleninou 
 I  vXjce se přidá 

 
 SXromeček je nazdobený a krásně svítí. 
 O Vánocích přejeme všem hodně štXstí. 
 Vánoce začínají na Xtědrý den. 
 K Vánocům posíláme vánoční přánX. 
 JXelí je symbolem Vánoc. 
   Vánoční  jXdlička je nejhezčí stromek.  

 
 Každý se těší na vánočXí 
 nXdílku. 

 
 Malým  dětem  dárky  nosí  Xežíšek  
 Zpíváme  vánoční  kolXdy. 
 V Betlémě, v jesličkách leXí  Ježíšek. 
 Marie a Josef ho kolébajX.   
 Vánoční výzdoba je z větviček a šiXek.  
 Všichni se přejí  Xrásné Vánoce. 
 Vychází vánoční hvězdX.  

Vánoční soutěž

Milé děti a rodiče,
Doplňte  správná  písmena , která 
jsou nahrazena písmenkem X  a vyjde 
Vám název vánoční písně, kterou už 
naše babičky a dědečkové slýchávali 
hrát z rádia i z televize. 
Za dobře vyluštěný název si děti mo-
hou vyzvednout v knihovně  5 losů, 
které jim jistě přinesou štěstí na
rešickém dětském karnevalu. 

Pěkné prožití Vánočních svátků přeje 
místní knihovna. 

Společenská kronika za období červenec - prosinec 2017

Významná životní jubilea oslavili naši spoluobčané, kterým srdečně ještě 
jednou blahopřejeme:
Skálová Božena                               80 let  (11.  7.)
Musilová Miloslava                        70 let  (24.  8.)
Kubešová Marie                              75 let  (  3.  9.)
Kudláčková Stanislava                   75 let  (13. 11.)
Opálka Oldřich                                 65 let  (24. 12.)
Pavlíčková Jindřiška                        80 let  (27. 12.)

Přivítali jsme…
V Rešicích jsme přivítali nově narozené nejmenší občánky:
Matěj Holánek   13.   7. 2017 Jan Vojkůvka    4. 8. 2017
Jan Skála   14.   8. 2017 Michal Skála   14. 8. 2017
Katrin Hohbergerová  10. 11. 2017

Šťastným rodičům srdečně blahopřejeme a Vám milé děti přejeme, aby se
Vám mezi námi dobře žilo.
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